

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-01-02-38]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 25, 2002 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 25 janvier 2002 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel

J. Drexler

J.-C. Jaubert

L. Lewin

E. Mahant

K. McRoberts

M. Orsini

B. Bradbury

A. Hopkins (Chair)

G. Lavouras

C. Lowe

D. Mazzeo

J. Michaud

E. Raventos-Pons

F. Boudreau

M. Ionescu

S. Kirschbaum

M. Macaulay

A. McGaughey

F. Mougeon

J. Van Huyen

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

The Chair recognized Jean-Claude Jaubert. The later introduced the newest member of Faculty, Elisabeth Abergel who has been appointed in the International Studies Programme.

2. Minutes of the previous meeting

▪ **December 14, 2001 – FC-01-02-32**

One amendment: page 2, 3rd paragraph, to read (only in the English version): "J.-C. Jaubert observed that the presentations made by K. McRoberts (Principal), B. Bradbury (Chair, PPC) and Catherine Lambert (Glendon Student Senator) were very outstanding and were considered as the best ever made at a Senate meeting by one of the Senators at the meeting". The amended minutes were **approved**. (Jaubert/Mazzeo)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

Le président donne la parole à Jean-Claude Jaubert. Ce dernier présente une nouvelle professeure, Elisabeth Abergel, engagée dans le programme des études internationales.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ **14 décembre 2001 – FC-01-02-32**

Un changement : à la page 2, 3^e paragraphe, lire (seulement dans la version anglaise) : « J.-C. Jaubert observe que les présentations faites par K. McRoberts (principal), B. Bradbury (présidente du CDP), et Catherine Lambert (étudiante, sénatrice de Glendon) furent très exceptionnelles et considérées comme les meilleures faites lors d'une séance au Sénat par un des sénateurs présents. » Le proces-verbal amendé est **approuvé**. (Jaubert/Mazzeo)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal announced the appointment of Tobi Strohan as Director of Liaison. He talked about some of the activities carried out to enhance recruitments, namely, Glendon advertised in the "Macleans" and "Actualité". He noted that the Liaison Office was currently working on the "conversion" strategy and hoped that more students would be coming to Glendon. He reminded members of the Open House in March and encouraged their participation.

The Principal then mentioned the launching of the Glendon Fund Raising Campaign and stressed the need for participation by as many of the Glendon community as possible.

The Principal also reminded members of the talk by Michael Ondaatje as well as the public lecture on Friday, Feb. 1, 2002 by Canada's highest-ranking civil servant, Mel Cappe, clerk of the Privy Council, on career opportunities in the public service.

▪ Associate Principals' Remarks

Louise Lewin reported the following: (1) that Shannon Kampf has been appointed as the new Director of Student Affairs; (2) the setting up of an Association of Graduating Students, mainly to get the students involved early in the Alumni and (3) the organization of Students Exchange Program.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal annonce l'engagement de Tobi Strohan qui assumera le poste de directrice du bureau de Liaison. Il présente certaines activités organisées pour aider le recrutement, notamment une publicité sur Glendon parue dans le « Macleans » et dans « l'Actualité ». Il indique que le bureau de Liaison travaille en ce moment à assurer un grand nombre de confirmations d'intentions et il souhaite que plus d'étudiants viennent à Glendon. Il rappelle les prochaines « Portes-ouvertes » qui auront lieu au mois de mars et il encourage tous les membres à y participer.

Le principal mentionne ensuite le lancement de la campagne de levée de fonds pour Glendon et il espère qu'un grand nombre de membres de la collectivité de Glendon vont y participer.

Le principal rappelle aussi aux membres la causerie de Michael Ondaatje et la conférence publique de Mel Cappe, Greffier du Conseil privé et Secrétaire du Cabinet, Gouvernement du Canada, intitulée « Faire carrière dans la fonction publique », le vendredi 1^{er} février 2002.

▪ Remarques de la principale adjointe

Louise Lewin annonce : (1) que Shannon Kampf a été engagée pour assumer le poste de directrice des affaires étudiants ; (2) la création d'une association des futurs diplômés, destinée principalement à encourager les étudiants à faire partie de l'Association des anciens et (3) elle rappelle l'existence des programmes d'échange.

F. Boudreau announced a workshop organized by the Centre for Support and Teaching at Glendon and encouraged members to participate.

F. Boudreau annonce la tenue à Glendon d'un atelier organisé par le Centre d'aide pédagogique et elle encourage les membres à y participer.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- Change to the name of the program in Environmental and Health Sciences

J.-C. Jaubert presented the proposal contained in document FC-01-02-33. The question was called and the motion to approve the proposal **carried**.

- Revision to the regulation regarding Breach of Academic Honesty –

J.-C. Jaubert presented the proposal contained in document FC-01-02-34. E. Mahant expressed her concerns about lack of information with regards to the seriousness of plagiarism. She moved that the proposal be referred back to the Committee. She was seconded by M. Macaulay. The question was called and the motion to refer was defeated (4/9). The question to approve the proposal was then called and the motion **carried**.

(b) Curriculum Committee

M. Macaulay of the Curriculum Committee presented the submissions. Those received from the following departments/programmes were **approved**.

- English – [FC-01-02-35]
- Psychology – [FC-01-02-36]

5. Rapports des comités permanents

(c) CNAP

- Changement de nom du programme Sciences de l'environnement et de la santé

J.-C. Jaubert présente la proposition contenue dans le document FC-01-02-33. On passe au vote et la motion est **approuvée**.

- Changement au règlement – Atteinte à l'honneur universitaire –

J.-C. Jaubert présente la proposition contenue dans le document FC-01-02-34. E. Mahant exprime ses inquiétudes pour le manque d'information en ce qui concerne l'importance du plagiat. Elle propose que la motion soit renvoyée au comité. Elle est secondée par M. Macaulay. On passe au vote, et la motion de renvoi est défaite (4/9). On passe ensuite au vote pour approuver la proposition, et la motion est **approuvée**.

(b) Comité des programmes d'études

M. Macaulay, du Comité des programmes d'études, présente les soumissions. Les soumissions des départements et programmes suivants sont **approuvées**.

- Anglais – [FC-01-02-35]
- Psychologie - [FC-01-02-36]

(c) Policy and Planning Committee

- Academic Plan 2001-2002 – [FC-01-02-37]

B. Bradbury presented the Academic Plan contained in document FC-01-02-37. She gave some background information on this year's planning process. She noted that Senate APPC has specifically asked for planners to focus on the two key questions outlined in the document. She also pointed out that only the document being considered would be sent to Senate APPC. The individual responses received from departments and programmes will be kept on file.

Some minor changes were made to the document. The question was then called and the plan was unanimously **approved**.

- Student questionnaire

B. Bradbury noted that after another careful assessment, PPC has decided put the student survey on hold for the moment. However, it will be done some time in Fall, and carried out by the ISR.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:55 p.m.

(c) Comité de direction et planification

- Plan académique 2001-2002 – [FC-01-02-37]

B. Bradbury présente le plan académique contenu dans le document FC-01-02-37. Elle explique la façon dont le plan a été préparé et produit cette année. Elle note que le CDPU du Sénat a demandé spécifiquement aux planificateurs de se concentrer sur les deux questions clés soulignées dans le document. Elle souligne aussi que seul le document présenté au conseil sera envoyé au CDPU du Sénat. Les réponses individuelles reçues des départements et programmes seront gardées en archives.

Quelques changements mineurs sont apportés au document. On passe au vote et le plan est unanimement **approuvé**.

- Questionnaire pour les étudiants

B. Bradbury note qu'après avoir de nouveau examiné le questionnaire, le CDP a décidé que l'enquête auprès des étudiants serait mise en attente pour le moment. Elle sera organisée en automne par le IRS.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a pas.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 55.